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Červencový citát Každý z nás má svou odpovědnost za celé lidstvo. V tom spočívá má jednoduchá víra. Nepotřebujeme chrá-
my, ani složitou filosofii. Náš vlastní mozek a naše srdce jsou chrámem. Naší filosofií je dobro. Dalajláma

PERNÍKOVÁ POPELNICE 2017
Ve středu 30. 5. vyhlásila autorizovaná obalová 
společnost EKO-KOM, a. s. společně s Pardu-
bickým krajem výsledky soutěže 11. ročníku 
„O perníkovou popelnici“. Město Třemošnice 
se v kategorii obcí a měst nad 2 000 obyvatel 
umístilo na prvním místě a získalo finanční 
odměnu 80 000 Kč. Cenu převzal pan staros-
ta Ing. Miroslav Bubeník a tajemnice města 
RNDr. Jana Kočová.
Velké poděkování patří Vám, občanům, za od-
povědný přístup k třídění, a tím ke snižování 
objemu směsného komunálního odpadu. Stále 
ještě máme co zlepšovat. Např. řádně sešlapá-
vat PET lahve, do kontejneru na papír nevha-
zovat směsný komunální odpad, sešlapávat kra-
bice apod.

Hana Pecharová

Naše obec recyklací elektrospotřebičů výraz-
ně ulevila životnímu prostředí

Loni občané odevzdali k recyklaci 4 955,00 ki-
logramů starých spotřebičů. 
Snaha obyvatel obce recyklovat staré a nepo-
užívané elektrospotřebiče se již několik let vy-
plácí. Naše obec obdržela certifikát vypovídající 
o přínosech třídění a recyklace elektrozařízení.
Díky environmentálnímu vyúčtování společnos-
ti ASEKOL můžeme nyní přesně vyčíslit, o kolik
elektrické energie, ropy, uhlí, primárních su-
rovin či vody jsme díky recyklaci vysloužilé-
ho elektra ušetřili ekosystém Země. Víme také, 
o jaké množství jsme snížili produkci skleníko-
vých plynů CO2 nebo nebezpečného odpadu. 
Informace vycházejí ze studií neziskové společ-
nosti ASEKOL, která s obcí dlouhodobě spolu-
pracuje na recyklaci vytříděných elektrozařízení.
Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování 
společnosti ASEKOL vyplývá, že občané naší 
obce v loňském roce vyřadili 4 955,00 kilogra-
mů elektra. Tím, že jsme ho následně předali 

k recyklaci, jsme uspořili 50,33 MWh elektřiny, 
2 250,20 litrů ropy, 245,27 m3 vody a 2,56 tun 
primárních surovin.
Navíc jsme snížili emise skleníkových plynů 
o 11,38 tun CO2 ekv., a produkci nebezpečných 
odpadů o 51,02 tun.
Výsledek studie jednoznačně prokázal, že zpět-
ný odběr elektrozařízení, i těch nejmenších, má
nezanedbatelný pozitivní dopad na životní pro-
středí. Když si uvědomíme, že recyklace běž-
ných 100 televizorů uspoří spotřebu elektrické 
energie pro domácnost až na 4 roky, nebo ušetří 
přibližně 400 litrů ropy potřebných až k sedmi 
cestám do Chorvatska, jsou to impozantní čísla. 
Pozitivní zprávou pro uživatele počítačů také je, 
že odevzdání 10 vysloužilých monitorů ušet-
ří spotřebu energie potřebnou pro chod note-
booku po dobu necelých 5 let. Všichni ti, kteří 
tříděním takto zásadně přispívají k ochraně ži-
votního prostředí, si zaslouží obrovský dík.
V současné chvíli mají Češi prostřednictvím 
sběrné sítě společnosti ASEKOL k dispozici více
než 16 000 sběrných míst. To je pětkrát více než 

například v ekologicky vyspělém Rakousku. 
Sběrný dvůr je již v každé středně velké obci. 
Zároveň ulice a separační stání jsou doplněny 
o červené kontejnery na drobné elektro. Každý, 
kdo má zájem třídit vysloužilé elektro, si může 
najít nejbližší sběrné místo na www.sberne-
-dvory.cz nebo na www.cervenekontejnery.cz.

Tým ASEKOL, a. s.

SBĚRNÝ DVŮR

PODĚKOVÁNÍ
Ohlédnutí za oslavami 120. výročí založení 
školy v Třemošnici
Ještě se vracím k 19. květnu, kdy jsem se zú-
častnila oslavy 120. výročí založení školy v Tře-
mošnici. Všem, kteří se podíleli na přípravách 
a následně i na celém sobotním programu, patří 
veliký obdiv a díky!
Bonbonkem celé oslavy pro mne bylo vystoupe-
ní dětí v kulturním domě. Tady též patří veliké 
poděkování jak dětem, tak i učitelům. Věřím, 
že jsme se všichni skvěle pobavili.  
   Jana Kváčová
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kultura
Výlety za kulturou
Připomínáme, že jsou stále volné abonentky 
na podzimní sezónu v Dusíkově divadle v Čás-
lavi. Autobusová doprava bude zdarma.  
Čtvrtek 25. října v 19:00 hodin
ÚHLAVNÍ PŘÁTELÉ/ Divadlo v Rytířské 
Praha
Hrají: Tereza Kostková, Miroslav Vladyka, Nela 
Boudová, Radek Holub 
Svěží francouzská komedie o tom, jak snadné je 
narušit dlouholeté přátelství… aneb Co způsobí 
neopatrné zacházení s mobilem při cestě autem 
na návštěvu nejlepších přátel.
Středa 21. listopadu v 19:00 hodin
VELETOČ/ Divadlo Kalich Praha
Hrají: Iva Janžurová, Eva Holubová, Marian 
Roden, Sabina Remundová, Aleš Bílík / Pře-
mysl Pálek 
Boženka a její bratr Arnošt jsou až doteď idylic-
kými sourozenci. Jejich rozdílné povahy tuto po-
spolitost a vzájemný respekt utužily už od dět-
ství. Boženka před léty Arnošta oženila s Hel-
gou, po pečlivém několikaletém výběru a dobře 
volené propagandy. Helga byla bohatá, s čin-
žovní vilou, s klenoty a s drahocennými obrazy. 
Svazek s Arnoštem rychle vyústil v stereotypně 
nudné soužití pod dennodenním velením Bo-
ženky. Je to ve skutečnosti manželská trojka. 
Ale začíná komedie, stereotyp se bude měnit! 
Nečekaným Veletočem se tahle partička octne 
pohromadě, propletená a zamotaná vzájemně 
neslučitelnými osobními snahami. Advokátní 
poradce a psychiatr jsou stále na telefonu!
Úterý 4. prosince v 19:00 hodin
TCHÝNĚ NA ZABITÍ /Fanny agentura Dany 
Homolové
Hrají: Lucie Zedníčková, Dana Homolová, 

Anna Kulovaná, Martin Kraus
Ani sama Smrt nezabrání tchýním prudit 
a montovat se do života jejich mladým.
Po úžasném „Manželském čtyřúhelníku“, na-
psal Jakub Zindulka pro Fanny agenturu novou 
opět skvělou hru, hru o vztazích mezi tchýní 
a zetěm, snachou a tchýní, mezi matkou a dce-
rou, synem a matkou, mezi mladými manžely 
a konečně (a hlavně) mezi tchýněmi samotný-
mi. Nenechte si ujít další řachandu, navíc oko-
řeněnou duchařinou.
Úterý 18. prosince v 19:00 hodin
DOKUD NÁS MILENKY NEROZDĚLÍ/ Pan-
theon production
Hrají: Veronika Freimanová, Vladimír Krati-
na (Česká republika), Jana Bernášková, Kate-
řina Lojdová (Česká republika), Luděk Nešleha
Brilantní situační komedie plná zvratů a záměn 
o tom, kolik milenek je zapotřebí ke zkáze jed-
noho dlouholetého manželství. Rosálie a Francis 
rekapitulují své dosavadní manželství a určitě by 
se shodli na tom, že jsou spolu šťastní, kdyby 
se právě neprovalilo, že Francis žije dvojí život. 
Celá rodina se ocitá v komickém zmatku, Ro-
sálie vrací odvetný úder, dceři se za podivných 
okolností hroutí manželství a další postavy celý 
děj ještě dál humorně zamotávají.

Na muzikál do Prahy
Zájemci hlaste se v knihovně!!! V sobotu 10. 11. 
pořádáme výlet do Prahy na muzikál Trhák, 
původních autorů Zdeňka Svěráka a Ladislava 
Smoljaka s hudbou Vítězslava Hádla.

Prodloužená pracovní doba
Připomínáme, že díky turistické sezóně máme 
rozšířenou pracovní dobu v knihovně a IC:

Po – Pá 7:30 – 17:00 hodin, So 9:00 – 11:00 
hodin. Polední přestávka je 12:00 – 12:30 hodin.

Obalování učebnic a knih
Nabízíme vám službu obalování knih a učebnic 
v knihovně. Cena 1ks/5 Kč. Neobalujeme knihy 
na počkání. Knihy u nás necháte a domluvíme 
se, kdy se pro ně stavíte.

Předprodej vstupenek
Upozorňujeme na  předprodej vstupenek 

na Újezdské babí léto u nás knihovně.
Světlana Hromádková

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

Studentky Virtuální univerzity třetího věku 
mají za sebou další semestr (Cestování - co jste 
možná nevěděli), některé už v pořadí sedmý. 
Semináře musí být zajímavé, když studentek 
neubývá, ale přibývá.
Tentokrát jim osvědčení o ukončení předával 
pan starosta Ing. Miroslav Bubeník.
Na další semestr se již nyní těší nejen student-
ky, ale i organizátorky. I tentokrát se bude „stu-
dovat“ zajímavé téma - Barokní architektura 
v Čechách.

Pavla Alvarezová

VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU

Děkujeme touto cestou paní Haně Pecharové, naší tutorce, za obětavost při našem výletu do Turnova. 
Zde naše studentky Univerzity třetího věku převzaly pamětní listy a naše tutorka velmi hezky svým 
vystoupením reprezentovala město Třemošnici. Díky.

studentky VU3V
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Chtěla bych tímto poděkovat všem zúčastně-
ným žákům Mateřské školy a Základní školy 
v Třemošnici za jejich dechberoucí výkony při 
letošní školní akademii. Kouzelná byla vystou-
pení inspirovaná klasickými pohádkami v po-
dání těch nejmladších, pěveckého kroužku Tře-
mošňáček, dětí ze školní družiny a třídy 1. A. 
Je úžasné, jak se školní benjamínci pod vede-
ním p. učitelky Mgr. Romany Čermákové do-
kázali v krátké době sehrát a předvést se jako 
miniaturní divadelní soubor při svém debutu 
ve zdejším kulturním domě. Bránice nám po-
šimrala rozverně vylepšená scénka z Mrazíka, 
ve které zazářili chlapci ze 7. ročníku. Na veselou 
notu byli naladěni i protagonisté improvizova-
ného muzikálu ze školních lavic „Řekneme to 
písní“, žáci 9. ročníku pod vedením p. učitelky 
Mgr. Jany Lilkové.
Chvála nadále patří všem účinkujícím ostat-
ních vystupujících tříd a v neposlední řadě            
paní učitelce Mgr. Evě Štolfové, která nevšed-
ní odpoledne nejenom moderovala, ale stála 
i za scénáři většiny vystoupení a jejich režijním 
nastudováním.

Radka Chládová

PODĚKOVÁNÍ

MĚSTSKÁ GALERIE
V červenci vás do městské galerie pozvou hned 
tři autoři, všichni jsou členy Tvůrčí skupiny TO-
LERANCE 14. Své obrazy malované různými 
výtvarnými technikami, grafiky a akvarely vám 
představí Vladimír Fortin, Stanislava Podaná 
a Jana Zajacová. Velmi různorodou výstavu mů-
žete navštívit od 7. 7. do 27. 7. Vstupné zdarma.

Martina Víšková
Vladimír Fortin
Narozen v  Praze v  roce 1923, vystudoval 
obor výtvarná výchova na vysoké škole archi-
tektury a na Pedagogické fakultě UK u prof. Cy-
rila Boudy, Martina Salcmana a Karla Lidické-
ho. Vyučoval výtvarnou výchovu na odborných 
školách a na gymnasiích v Praze. Jako výtvar-
ník se věnoval malbě portrétů, krajin a zátiší. 
Významnou součástí jeho tvorby jsou práce 
v duchu expresivní abstrakce. Vystavoval sa-
mostatně doma i v zahraničí, též se skupinou 
Tolerance 14, jejímž byl zakladatelem. Svými 
pracemi je zastoupen ve fondech kulturních 
institucí a v mnohých soukromých sbírkách. 
Byl členem Nového sdružení pražských uměl-
ců a Sdružení výtvarníků ČR. Vladimír Fortin 
zemřel v říjnu 2005, in memoriam byl oceněn 
Světovou unií kultury.

Stanislava Podaná
Tvoří imaginární, figurální i abstraktní obrazy. 
Své práce vytváří technikou oleje, akvarelu, pas-
telu nebo koláže. Významné místo v její poslední 
tvorbě zaujímá počítačová grafika. Její práce byla 
představena ve Slovníku českých a slovenských 
výtvarných umělců, sv. 11, 1950–2003, Pau-Pop 
(vydalo Výtvarné centrum Chagall v Ostravě). 
Od roku 1990 do roku 2014 byla členkou Sdru-
žení výtvarníků ČR, od roku 1993 je členkou 
skupiny Tolerance 14.
Vzdělání: Střední výtvarná škola v Praze, obor 
propagace, prof. Eva Fusková, Střední umělec-
ká škola Václava Hollara, obor počítačová gra-
fika, prof. Libuše Prudíková. Akademie výtvar-
ných umění, figurální kreslení, ak. malíř Václav 
Turek.   Ateliér ALF – škola nových technologií 
a grafické výuky. Soukromé studium: ak. malíř-
ka Zdenka Landová, ak. sochař Miroslav Plaček, 
ak. sochařka Marie Adamcová.

       
Jana Zajacová
Narozena v roce 1943, žije a pracuje v Praze. 
Je absolventkou Střední umělecké školy Václa-
va Hollara v Praze – obor užitá a volná grafika. 
Zde se, mimo jiné výtvarné disciplíny, seznámila 
s různými grafickými technikami u prof. J. Kai-
sra a J. Kubičky. Nejvíce ji zaujala technika li-
norytu – nejdříve černobílý a později barevný. 
Užívá ruční tisk z jedné desky. Inspiraci čerpá 
v lyricky laděných grafikách, hlavně v přírodě. 
Vystavuje od r.1986 na samostatných a kolek-
tivních výstavách. Je zastoupena ve veřejných 
i soukromých sbírkách doma i ve světě.
  

PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme paní Evě Tomiškové za bezvadnou 
organizaci výletu důchodců do Jihlavy. Pro-
hlédli jsme si jihlavské podzemí a náměstí. Dále 
jsme navštívili město Telč, zde jsme prošli his-
torickým jádrem tohoto města, včetně výkladu, 
a končili jsme prohlídkou zámku. Výlet se nám 
všem velmi líbil a už se těšíme na další.  

důchodci
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PTALI JSME SE ZA VÁS ...

POZNÁTE, KDE A CO TO JE? V  měsíci červnu nám přišlo deset správných 
odpovědí. Na fotografii byl Kolowratský barok-
ní zámek v Rychnově nad Kněžnou a za ním je 
vidět kostel Nejsvětější Trojice.

Rychnovské panství koupil Albrecht IV. 
Kolowrat Liebsteinský v  roce 1640 a  pan-
ství i  zámek obhospodařovali Kolowraté až 
do 2. světové války. V roce 1992 byl dle resti-
tučního zákona vrácen včetně sbírek Kryštofu 
Jaroslavu Kolowratu Krakowskému, nyní zde 
hospodaří jeho syn Jan Egon Kolowrat Kra-
kowský Liebsteinský.
Otevírací doba zámku: červenec a srpen úterý 
až neděle 9:00 – 12:00 a 13:00 – 17:00 hodin.
Ze správných odpovědí jsme vylosovali a gra-
tulujeme paní Janě Vašíčkové.
Tipy na nový objekt, který vidíte na fotografii, 
můžete posílat do 15. července na adresu: re-
dakce@tremosnice.cz. Ze správných odpovědí 
vylosujeme vítěze, který si cenu bude moci 
vyzvednout v knihovně.      RR

Který film nebo divadelní představení bylo 
během posledního roku pro Vás nezapome-
nutelné? 

Zaujal mě film Backstage. Docela by mě zajíma-
lo, zda to takto jako ve filmu probíhá i ve sku-
tečnosti. 

E. H. 

Na konci března jsem byla v divadle Kalich 
na komedii Bez předsudků předních českých 
komiků Jany Paulové a Pavla Zedníčka. Toto 
představení je výtečnou komedií o kamarádství 
a o sexu, je podané výstižně a také mile a něžně. 

I. P. 

Dětem se líbil film Šmoulové – zapomenutá 
vesnice a teď v poslední době byly nadšené fil-
mem Hurvínek a kouzelné muzeum, který se 
mně osobně až tolik nelíbil, protože již nemá 
téměř nic společného s původním příběhem 
o Hurvínkovi. 

R. D.
 

Na nezapomenutelný film nebo divadlo si ne-
vzpomínám, ale zaujala mě taneční hiphopová 
soutěž s názvem Taneční skupina roku 2018, 
kterou jsem navštívila v Praze s mým vnukem, 
který se jí zúčastnil a vyhrál ji. 

M. S. 

Film, který je pro mě nezapomenutelným, je 
komedie Nedotknutelní. Ráda se k němu i opa-
kovaně vracím. 

M. N.
 

Doporučuji divadelní představení Rasputin, his-
torické drama o rozporuplném člověku z car-
ského dvora, v podání Východočeského diva-
dla Pardubice. 

M. S.
 

Nezapomenutelným pro mě je film Tři billboar-
dy kousek za Ebbingem a divadlo Čtyři dohody 
v podání Jaroslava Duška. 

M. H.
 

Opakovaně a ráda se vracím k filmu Jára Ci-
mrman, ležící, spící, který se pro mě stal neza-
pomenutelným. 

K. K.
 

Jednoznačně doporučuji představení Tančírna 
Východočeského divadla Pardubice. Je to hra 
bez jediného slova, písně a tanec vyjadřují dobu 
od vzniku republiky po současnost. 

B. D.
 

Nezapomenutelným pro mě byl určitě film De-
adpool, vtipně pojatý příběh komiksového hr-
diny. 

L. K.
 

Pro mě to určitě bylo muzikálové představení 
Muž se železnou maskou a film Lída Bárová. 

V. CH.

Pro mě bylo nezapomenutelné divadelní před-
stavení Východočeského divadla Pardubice 
s názvem Král jelenem v netradičním prostře-
dí na Kunětické hoře. 

E. H.

Skvělý film je Úkryt v zoo (film podle skutečné 
události z 2. světové války o tom, jak ve varšav-
ské zoo ukrývali Židy). A moc se mi líbil Král 
Artuš - Legenda o meči. Oba filmy měly premi-
éru někdy kolem dubna/května 2017. 

Ž. T. 

Například argentinský film Vážený občan, ma-
ďarský snímek O těle a duši či ruský snímek Ne-
milovaní. Z divadelních představení autorského 
souboru Vosto5 Proton !!! či Ginsbergovo Kví-

lení od hochů a holek z vily Štvanice. 
J. M.

 
Viděla jsem tolik filmů během zimních nemo-
cí, co pohladí na duši, ale už si nevzpomenu 
na názvy. Naposledy jsem byla na divadelním 
představení Paní plukovníková a přestože diva-
dlo nemusím, bylo to pěkné a výkon paní Boh-
dalové v 87 letech je nepřekonatelný. 

J. K.
 

Do kina moc nechodím, ale velmi mě zaujal 
televizní film Dukla popisující důlní neštěstí 
v Československu. 

H. N.

Jsem častým návštěvníkem kina a ráda chodím 
na filmy. Nezapomenutelným filmem je pro mne 
film Nejtemnější hodina.

J. F.

Do divadla jsem moc nechodila, chodím hlavně 
na koncerty a do kina. Zážitek ve mne zanechaly 
filmy Památkáři a Jan Masaryk.

I. D.

Všem obdivovatelům filmových rolí Elišky Bal-
cerové doporučuji komedii Tátova volha režisé-
ra Jiřího Vejdělka. 

P. D.

V živé paměti mi zůstalo divadelní představení 
Můj báječný rozvod s herečkou Eliškou Balce-
rovou, která ve více jak dvouhodinové komedii 
sehrála 18 rolí. Znovu mě utvrdila v názoru, 
že patří k těm nejlepším komediálním hereč-
kám u nás. 

S. D.

V poslední době mne zaujala hra Sluha dvou 
pánů. 

K. L.
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Máme tu opět červenec a před námi je další 
ročník třemošnického multižánrového festiva-
lu Čwachták fest. V sobotu 21. 7. se uskuteční 
již 7. ročník. Letos Vás můžeme k návštěvě fes-
tivalu nalákat kapelami jako např. Wohnout, 
E!E, Totální nasazení, Volant, NVÚ a v nepo-
slední řadě již tradičně místní kapela Žádnej 
stres. Na Reggee stage vystoupí např. Dr. Kary, 
Mr. Cocoman či Záviš.
Stejně jako v předchozích ročnících chceme 
i letos pomáhat. Před třemi lety jsme na festi-
valu s touto činností začali a vybralo se 6 000 Kč 
na léčbu malé Žanetky. Předloni jsme měli za cíl 
podpořit malou Eričku, na kterou bylo vybráno 
fantastických 22 000 Kč. Loni jsme se rozhodli 
pomoci malému Kubíkovi. Díky Vaší štědrosti 
bylo vybráno 12 700 Kč a tým Čwachták festu 
dorovnal tuto částku na 15 000 Kč. Tentokrát 
se bude na festivalu vybírat na rok a půl sta-
rou Nelinku, která trpí hydrocefalem s výraz-
ným úbytkem mozkové tkáně. V důsledku toho 
má sekundárně diagnostikovanou mozkovou 
obrnu, mikrocefalii, epilepsii a centrální zra-
kovou poruchu. Všem dobrým lidem, kterým 
není lhostejný osud malého nemocného dítěte 
a kteří s námi pomáhají, moc děkujeme. 
Lístky na  tento festival si můžete zakoupit 
v předprodeji (síť Ticketportal) za pouhých 
290 Kč, předprodej bude ukončen 13. 7., tak 
neváhejte a včas si lístek zakupte. Pokud před-
prodej nestihnete, na místě zaplatíte krásných 
350 Kč. Areál bude otevřen od 12:00 hodin, 
první kapela roztočí tento mejdan ve 12:20 
hodin. 
Aktuální informace sledujte na www.cwachtak-
fest.cz nebo na facebooku, kde se můžete mimo 
jiné obrátit na pořadatele s veškerými dotazy 
týkajících se festivalu.
Přijďte s námi vytvořit opět skvělou fesťákovou 
atmosféru a užít si den plný hudby a pohody. 
Na všechny návštěvníky se moc těšíme a dou-
fáme, že i tento ročník si s námi užijete stejně 
jako všechny předchozí.

Mgr. Pavlína Vaňhátová

ČWACHTÁK FEST Zahoďte mobily a vypněte televize, nastartujte 
dovolené. Všude dobře a doma v každém roč-
ním období nejlépe….  Začínají turistické žně 
roku 2018 a české kraje připravují lákadla, jak 
zaujmout turisty. Aktuální trendy hýbou akcemi. 
Léto se zkrátka blíží a Češi začali více cestovat 
po tuzemských pamětihodnostech a rekreač-
ních rezortech. Lichnice si nachází stále nové 
návštěvníky postupně, ale vytrvale. Je místem, 
které není plné senzací, ale dává prostor zastavit 
se a prožívat božský klid a pohodu. Kamenné 
hradby pozvolna rozevírají náruč návštěvní-
kům jako z pohádky do krajin minulosti, která 
je obsažena v jejích zdech a halí je rouškou ta-
jemství, jako by neexistoval čas. Je to dědictví 
středověké minulosti, která láká ke stálým ná-
vratům. Lichnice je také ostrovem dochované 
původní přírody. Na malém území zde najdete 
nespočet druhů hmyzu a rostlinstva, v jeho skle-
peních přebývá kolonie chráněných netopýrů…
Letošní červenec  a srpen přinesou na Lichnici 
akce, na které stojí za to si počkat. 
Program:
14. července – Folkový festival od 11:00 hodin 
na nádvoří hradu 
28.–29. července – Šermování mladých šermířů 
v barokním čase 
3. srpna – Večer svícení na noční motýli na Lich-
nici; přednáší David Breiter od 20. hodiny
4. srpna – Ezoterická Lichnice: od 13. hodiny 
na nádvoří hradu kartářka, astroložka, břišní 
tanečnice, bubenice – muzikoterapie a stánky 
s volným prodejem
25.–26. 8. - Páni z Lichtenburka: šerm, šarvátky, 
povídání o zbraních po celý den
Zkrátka Lichnice se letos představí svým 
návštěvníkům ve  společnosti šermířů, hudby 
a  povídání o  přírodě. Snad zanechá ve  všech 
návštěvnících i tento rok hezké vzpomínky.

Ivana Matyková

LICHNICESOUTĚŽ O VSTUPENKY

Soutěžní otázka z minulého čísla vás opravdu 
zaskočila. Správná odpověd byla: První ročník 
festivalu byl v roce 1998. Nesoulad mezi po-
čtem ročníků a letopočty je způsoben několika 
letou přestávkou, než převzal festival Čtyřlístek 
Třemošnice. Přišlo celkem sedm odpovědí, ale 
žádná správná. 
Ale teď k festivalu. Pro letošní rok jsme posu-
nuli začátek již na 11:00 hodin a v delším čase 
uvidíte samozřejmě i více kapel. Mezi největší 
hvězdy bude patřit Pavel Žalman Lohonka, Ja-
roslav Samson Lenk, Jindra Kejak a samozřej-
mě také EpyDeMye a Wyrton. Čeká vás několik 
překvapení a věřime, že si společně užijeme celý 
program. Těším se na vás. 

Karel Tonner

Pěvecký sbor ZŠ v Ronově nad Doubravou „Ronováčci zpěváčci“
Hudební oddíl TJ Sokol

S koncem školního roku nastal čas rekapitulace prolínajících se hudebních aktivit pěveckého sboru 
i hudebního oddílu TJ Sokol.  V letošním školním roce se nám podařilo připravit celkem tři pro-
gramy – vánoční, jarní – aprílový a červnový. Ronováčky zpěváčky, jak si pěvecký školní sbor při 
místní ZŠ říká, doprovázejí muzikanti z hudebního oddílu, který již od roku 2014 organizuje ro-
novský TJ SOKOL. Cvičiteli hudebního oddílu jsou Kateřina Andršová a Karel Rais. Červnový 
program byl tematicky zaměřen na oslavy letnic a svatojánských svátků. Ronováčci zpěváčci na-
cvičili pod vedením Kateřiny Andršové pásmo lidových písní. Pěvecký sbor doprovodily flétnist-
ky z hudebního oddílu a jako hosté také sestry Adélka Blažková na housle a Vaneska Blažková 
na trubku. Program předvedli malí muzikanti celkem třikrát – na Svatojánském jarmarku dne 
23. června, pak 26. června v rámci školní oslavy spojené se slavnostním oceňováním úspěšných 
žáků ZŠ a do třetice se za zpěvu, zvuků fléten, houslí a trubky rozloučili s letošním školním rokem 
na Lichnici, kde v pátek 29. června uvítali Královničku Železných hor. Po příjezdu Královničky 
na koni a její korunovaci následoval pestrý program. Jeho součástí byla ochutnávka různých typů 
koláčů jako připomínka tzv. koláčových svátků a výstava věnovaná hrdince knihy místního rodáka 
Kuzmy Novotného „Kačenka Markytánka“. Pro děti i dospělé byla připravena dílnička předení 
na kolovratu a práce s vlnou, které se ujala paní Ruth Junová. O staročeských letnicích, koláčových 
svátcích i evangelících ze Železných hor si s námi povídala čáslavská evangelická farářka Draho-
míra Havlíčková Dušková. 
 

Mgr. Kateřina Andršová

PĚVECKÝ SBOR
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SOŠ a SOU technickému v Třemošnici byly schváleny dva projekty programu Erasmus+.  V rámci 
prvního z nich vyjíždí jeden žák na více než tříměsíční pracovní stáž do španělské A Coruñi. Tam-
též absolvují dva pedagogové týdenní job shadowing. Na podzim vyjede 7 žáků do slovenské Detvy, 
14 žáků do německé Jeny, 8 žáků do francouzského Vendôme, 8 žáků do španělského Puertollana 
a 7 žáků do italské Fiorenzuola d‘Arda. Celkem tedy letos vyjíždí rekordních 45 žáků, kteří budou 
pracovat v dílnách partnerských škol. Tyto stáže jsou plně hrazeny z programu Erasmus+. Celko-
vé náklady na projekt jsou 110 568 €.
Na oplátku k nám v září přijede na měsíční stáž 7 italských žáků a jeden pedagog na job shadowing. 
Ze Slovenska přijede na dva týdny 7 žáků. V současné době končí svou tříměsíční stáž v Třemoš-
nici španělská studentka.
Druhý projekt je zaměřen na vzdělávání pedagogů. Dvoutýdenní jazykové kurzy pro 5 pedagogů 
proběhnou během letních měsíců. Učitelé pojedou do Rakouska, Irska, Velké Británie a na Maltu. 
Další dva pedagogové se zúčastní týdenního job shadowingu ve finském Espoo. Celkové náklady 
tohoto projektu jsou 20 156 €.
Věříme, že vědomosti a zkušenosti získané na zahraničních stážích využijí všichni účastníci v od-
borné praxi i ve vzdělávání.
     RNDr. Jana Sýkorová

SOŠ A SOU TECHNICKÉ TŘEMOŠNICE

V úterý 5. 6. proběhla v naší škole tradiční příro-
dovědná soutěž v poznávání rostlin a živočichů. 
V letošním roce se jí zúčastnilo rekordních 40 
žáků. 
Zatímco zvířata poznávali žáci podle obrázků, 
rostliny byly čerstvě přinesené z louky a z ne-
dalekého lesa. Všichni si k nim mohli přivonět 
a prohlédnout si je pěkně zblízka. Přesto právě 
rostliny a zejména pak stromy činily soutěžícím 
velké potíže. Nejmenší školáci mnoho bodů ne-
získali, zato si odnesli cenné zkušenosti a všichni 

obdrželi i malou pozornost. Vítězové prokázali 
dobré znalosti, i když se mají také ještě co učit.
V kategorii 1. - 4. ročníku zvítězila Zu-
zana Hanušková před Lucii Svobodovou 
a Julii Šmídlovou - všechny z III. A třídy. 
Mezi staršími v kategorii 5. - 9. ročníku byla 
první Simona Palečková z V. třídy, na dru-

hém místě skončil Václav Michálek a třetí 
se umístil Jakub Tlustý - oba ze 7. ročníku.

Eva Čermáková

ZŠ - PŘÍRODOVĚDNÁ SOUTĚŽ

Jaro ve školní družině
A už tu jsou opět po roce dětmi velmi očekávané 
PRÁZDNINY! Než jsme k nim však došli, stalo 
se ve školní družině hodně věcí. Jarní období je 
každoročně plné akcí. Začíná to již přípravou 
na Velikonoce, kdy vyrábíme různé dekorace, 
zdobíme vajíčka a připomínáme si zvyky našich 
předků, z nichž některé přetrvaly do současnosti 
a jiné jsou již zapomenuté. 
Začátkem jara jsme navštívili naši třemošnic-
kou knihovnu, kde nás paní Hromádková velice 
hezkým způsobem seznámila s chodem a zají-
mavostmi této instituce. 
Přišly čarodějnice, kdy se během vyučovacích 
hodin odehrávaly různé činnosti a následovalo 
čarodějnické rejdění s družinou na hřišti. Děti 
v kostýmech čarodějnic a čarodějů zkoušely 
různé „čarodějné“ disciplíny. Například hod 
škrpálem, let na koštěti nebo hledání žab a sbí-
rání ingrediencí na kouzelný lektvar.

V měsíci květnu proběhly oslavy 120. výročí naší 
školy. I žáci školní družiny se aktivně zapojili 
do těchto oslav. Vyráběli jsme i některé zboží 
do jarmarečního stánku a dvě oddělení nacvi-
čila vystoupení na školní akademii. Jsme rádi, 
že se tento den vydařil a že jsme i my k tomu 
mohli přispět.
V programu předprázdninových akcí družiny 
nesmí chybět zábavné odpoledne k Meziná-
rodnímu dni dětí a v neposlední řadě i noco-
vání ve školní družině. V tomto roce se konalo 
již podeváté a tématem byla „Cesta do pravě-
ku“. Jsme rádi, že si účastníci tuto akci užili a že 
na ni možná budou rádi vzpomínat i po letech.
Věříme, že z tohoto „jarního“ výčtu některých 
činností školní družiny je patrné, že všichni její 
pracovníci se snaží, aby činnost byla pestrá a za-
jímavá a děti v ní rády trávily čas po vyučování 
a před odchodem domů.
Přejeme vám příjemné léto, vašim dětem krásné 
a bezpečné prázdniny. Těšíme se s nimi na se-
tkání opět v září.

za kolektiv vychovatelů
Dana Veverková     

ŠKOLNÍ DRUŽINA
Dne 14. června jsme v pražském divadle Metro 
převzali odměnu za aktivitu v projektu Sazka 
Olympijský víceboj. Výherní šek v hodnotě 
20 000 korun nám předala bronzová olympij-
ská medailistka trojskokanka Šárka Kašpárková. 
Tento šek budeme moci proměnit za sportovní 
vybavení, které se nám bude hodit do hodin tě-
lesné výchovy. Jde například o sety na badmin-
ton či ping pong, dresy, činky, cvičební pod-
ložky, stopky nebo pomůcky na míčové sporty. 
Pro naše žáky Štěpána Míška a Václava Brožka, 
kteří získali diamantové odznaky všestrannosti, 
to byl nezapomenutelný zážitek, který si zvěčni-
li díky společné fotografii s velmi aktivním am-
basadorem projektu, také bronzovým olympij-
ským medailistou kajakářem Jiřím Prskavcem.
    
 Mgr. Zbyněk Němec

ZŠ - ODZNAK VŠESTRANNOSTI
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Léto běží v plném proudu, ani v Oáze se nezastavilo. S pěkným počasím láká ven cyklisty. Vydali 
jsme se na cyklovýlety, ale víme, že se po silnici nelze pohybovat, jak nás napadne. K seznámení 
s pravidly silničního provozu nám pomohlo dopravní hřiště vypůjčené od základní školy. Velko-
lepý kurz dopravní výchovy jsme zahájili v květnu a slavnostně zakončili v červnu, a to pod pat-
ronací spřízněné pobočky BESIPu. Na svých přepravovadlech nechyběli jezdci na koloběžkách, 
odrážedlech, kolech i in-line bruslích, zástupci rodičů neváhali nastavit vlastní životy v roli chod-
ců. Jízdu i výuku si všichni užili a složili nelehké zkoušky před přísnou komisí. Zaslouženou od-

měnou byly pozornosti věnované BESIPem i krásné diplomy, ale hlavně nově získané dovednosti. 
Doufáme, že je o prázdninách všichni hojně využijí.
Mimo dopravy si v Oáze užíváme i jiných aktivit – opět jsme stopovali a úspěšně lovili pohádko-
vé hrdiny, tentokrát z Narnie. Třemošnice se jimi zaplnila na dva dny úspěšného lovu a násled-
ně jsme si užili odpoledne a večer s fauny a trpaslíky, kentaury, vílami a dalšími bytostmi z bájné 
země Narnie. Nadšení lovci téměř zaplnili celou Oázu k prasknutí.
Samozřejmě se odehrávaly i méně akční aktivity, které na dobrodružnosti neztrácely – tvořili jsme 
a kulinařili. Pravidelné kulinářské hrátky s Marcelou slavily své vyvrcholení. Proběhlo tradiční pra-
videlné pečení a o týden později následovaly závěrečné zkoušky kuchtíků za odborného dohledu 
kulinářské zkušební komise. Nebylo lehké se poprat s tématy zkoušek, které zahrnovaly všechny 
oblasti celoročního kulinářského zápolení, jako měření, vážení, zhotovování nejúspěšnějších re-
ceptů, ale nakonec se všem zdařilo a celé osazenstvo si náležitě pochutnalo a účastníci celoročního 
kurzu obdrželi ocenění a svázanou kuchařku receptů, které je celý rok provázely.
Závěr školního roku jsme oslavili stylově na hradě Lichnici vítáním Královničky Železných hor. 
Po převzetí vysvědčení jsme podnikli výpravu na hrad provázenou úkoly a užili jsme si odpoled-
ne a podvečer provázený koláči, řemesly a zpěvem pod milým vedením paní Kateřiny Andršové 
a Ivy Matykové. Krásnější závěr školního roku jsme si nemohli dopřát.

Ráda bych poděkovala při příležitosti konce školního roku stále se rozrůstající skupině dobrovol-
níků a nadšenců, kteří Oázu pomáhají tvořit. Díky nim vzniká řada nových i osvědčených aktivit 
a realizují se nové nápady. To vše za dobrý pocit z vykonané práce a úsměvy dětí. Jakákoli činnost 
pro druhé vykonaná bez nároku na odměnu zasluhuje velký obdiv!

Koncem školního roku to nekončí aneb co nás čeká o prázdninách?
Prázdniny budou ve znamení výletů, hrad Lichnice pro nás připravuje řadu veselých zážitků. Upro-
střed léta podnikneme oblíbenou výpravu za lichnickými motýly. Těšte se na bohaté sběratelské 
archy, motýli se už těší rovněž! Letos opět zavítáme na týdenní putování do Středozemě, tentokrát 
hobití příběh završí dobrodružství inspirované knihou Pán prstenů. Pamětníci si jistě vzpome-
nou, že se táborové dobrodružství v podání Oázy vrací po 15 letech. Stejní pamětníci z řad účast-
níků dobrodružství ve Středozemi před 15 lety již mají své ratolesti a rádi přidávají ruku k dílu.  
Čeká nás červencové výtvarné řádění v Oáze, jistě se objeví nové postavy v neotřelém Oázním 
designu k pobavení a potěšení malých i velkých.

Mgr. Lucie Blažková

OÁZA Milí čtenáři, 
ač jsme se s vámi již v minulém čísle rozloučili 
a popřáli krásné prázdniny, úspěchy vašich dětí 
koncem května nás nemohly nechat chladné 
a přikládáme ještě jeden článek. 
Předem děkujeme vedení ZŠ za možnost podí-
let se na výročí školy. Tanečnice pod vedením 
T. Morchové vystoupily v ranních hodinách 
na zahájení, kde předvedly svou další choreogra-
fii přiměřeně vhodnou na zatančení bez podia 
a muzikanti ze souboru J. Pospíšila vystoupili 
v odpoledních hodinách na podiu v kulturním 
domě. Velice děkujeme našim žákům, kolegům 
a vám rodičům. Ve čtvrtek 24. května jsme se 
všichni sešli v sokolovně H. Městce na celoná-
rodní akci ZUŠ Open, kde vystoupily tři soubo-
ry z Třemošnice a jedna taneční skupina. Žáci 
ze ZUŠ na této akci zažili prkna, která zname-
nají svět s plným nazvučením, nasvícením, pod-
porujícími diváky, se skvělým uvaděčem Jaku-
bem Novákem a s televizí Leknín. Velice děku-
jeme smíšenému souboru J. Pospíšila, souboru 
M. Víta a klávesovému souboru M. Štědroně. 
Za taneční obor patří díky nejmenším taneč-
nicím z Třemošnice, taneční skupině Sweet. 
A ten největší úspěch až na konec. Tanečníci 
postoupili na okresním a pak krajském kole až 
na mistrovství republiky, které se konalo v nedě-
li 27. května. Třemošnici reprezentovala taneční 
skupina Ready, která se stala 2. vicemistry České 
republiky, skupina Mega Magic z H. Městce zde 
vybojovala 1. vicemistry České republiky a nyní 
velké fanfáry, tanečníci ze skupiny Maxi Magic 
z H. Městce se stali mistry republiky. Velikán-
ské díky patří pedagožce T. Morchové, T. Hluch-
níkové, žákům a opět vám rodičům za ochotu 
a podporu. V Třemošnici se uskutečnily i tříd-
ní koncerty, workshop pro MŠ, a ještě nás čeká 
Galavečer tanečního oboru v Pippichově diva-
dle v Chrudimi, talentové zkoušky pro přijetí 
do ZUŠ, postupové zkoušky stávajících žáků 3., 
5., a 7. ročníků a pěvecká soutěž Skutečský sla-
vík. Nyní již všem krásné prázdniny a těšíme se 
na nové i stávající žáčky v září 2018. 

Mgr. Kristýna Vašková

ZUŠ HEŘMANŮV MĚSTEC
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Pod záštitou sportovní komise města Třemoš-
nice se uskutečnil dne 19. 5. na tenisových kur-
tech druhý ročník nohejbalového turnaje trojic. 
Zúčastnilo se osm týmů. Vítězství vybojovali 

nohejbalisté z Turkovic před hráči z Heřma-
nova Městce a domácím týmem, hrajícím pod 
názvem Kiosek. Turnaj je možno považovat 
za zdařilý, vždyť kvalitní sportovní výkony, nad-
šení a zápal pro hru, perfektní občerstvení, ceny 

pro všechny týmy a samozřejmě i dobrá nálada, 
to vše přineslo všem zúčastněným pěkné spor-
tovní i společenské zážitky. Potěšující je fakt, 
že do našeho města, kromě místních, dorazili 
zasportovat si i hráči jak z blízkého, tak i vzdá-
lenějšího okolí.
Dík patří všem, kteří se na akci organizačně 
podíleli.    

Mgr. František Melechovský

TURNAJ V NOHEJBALE

Karatisté z LICHNICE vybojovali 18 medailí

Sedm zlatých, tři stříbrné a osm bronzových 
medailí získali bojovníci z Lichnice na třech 
soutěžích v květnu a začátkem června.

Hradec Králové Národní Pohár, postup 
na MČR 
3. místo Tereza Plevová Kumite dorostenka nad 
54 kg
3. místo Eliška Týlová Kumite U 21 do 61 kg
3. místo Eliška Týlová Kumite seniorka do 61 kg
3. místo Kumite team dorostenky
5. místo Barbora Kratochvílová Kumite doros-
tenky nad 54 kg

Lázeňský Pohár Karlovy Vary
1. místo Vanesa Blažková Kumite ml. žákyně 
7-9 let nad 35 kg
1. místo Adéla Blažková Kumite ml. žákyně 
10-11 let nad 35 kg
2. místo Adéla Blažková Kumite OPEN

Lions CUP Pardubice startovalo 6 států
Zlaté medaile:
Tomáš Pleva Kumite U 21 nad 84 kg
Tomáš Pleva Kumite Senioři nad 84 kg
Tomáš Pleva Kumite BRH
Kumite Team senioři
Kumite Team dorostenky
Stříbrné medaile:
Tereza Plevová dorostenky nad 54 kg
Bronzové medaile:
Vojtěch Vašák Kumite st. žák do 39 kg
Vašek Lehký Kumite do 45 kg
Barbora Kratochvílová Kumite dorosteny BRH
Tereza Plevová Kumite dorostenky BRH
Zdeněk Kratochvíl Masters
Na této soutěži proběhlo vyhlášení nejlepších 
karatistů Pardubického kraje 2017. Ocenění 
a pohár získal Vojtěch Vašák, Barbora Krato-
chvílová a Eliška Týlová.
V červnu se karatisté z Lichnice zúčastní Mist-
rovství Světa ve Skotsku.    

Coach Petr Kosina                           
                                        

KK LICHNICEBĚŽECKÝ ZÁVOD
Jubilejní dvacátý ročník závodu proběhl na zcela 
nové trati ve středu 30. května. 
Všichni běžci absolvovali desetikilometrovou 
trať za příjemného, slunečného počasí. 
Rekord nové trati stanovil jihlavský Jakub Exner. 
Nejrychlejším třemošnickým běžcem byl Vác-
lav Rohlík, který doběhl na čtvrtém místě. Nej-
lepší ženou a novou rekordmankou je Alena 
Voborníková z Chotěboře, druhá pak skončila 
Petra Dvořáková z Třemošnice. Pozoruhodný 
je výkon mladých třemošnických závodníků, 
Lukáše Vlčka a Dana Kršky, kteří se závodnímu 
běhu normálně nevěnují. Nejmladším účastní-
kem běhu byla Míša Jelínková.

Mgr. Jiří Olexa
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První kontakty se šachovou Třemošnicí jsem 
zažíval v bývalém hostinci „U Pavlasů“. V sále 
hrávali v padesátých letech minulého století 
utkání družstev naši dospělí šachisté. Na první 
šachovnici hrál tehdejší nejlepší třemošnický ša-
chista, pan Tovstonog, na druhé můj otec Adolf 
Rokos, na třetí pan Stanislav Špás, na čtvrté pan 
Ábela. Protože nejsem dobrý pamětník, na další 
členy družstva si dnes již vzpomenout nedokáži.
Pamatuji si dobře, samozřejmě kromě mého 
otce, právě ty tři pány, protože mne jako malé-
ho kluka nejvíce zajímali.
Pan Tovstonog pravděpodobně odešel z Ruska 
v době, kdy převzali moc v zemi ruští bolševi-
ci. Byl to decentní pán, o němž jsme si my kluci 
romanticky mysleli, že to byl ruský kníže. To 
se v různých evropských zemích celkem často 
soudilo o mnoha „bílých imigrantech“ té doby. 
Nadto Tovstonogovi žili v třemošnickém zámku, 
což samozřejmě takovou domněnku jen podpo-
rovalo. Jisto je, že pan Tovstonog, jako mnozí 
z ruských kultivovaných lidí, byl skvělý šachista.
Pan Ábela s manželkou bydlel v bývalé vile 
JUDr. Krčmáře, kde byl v té době umístěn Míst-
ní národní výbor a Místní lidová knihovna. Nyní 
je v těchto místech služebna Policie ČR. Pan 
Ábela mne přímo fascinoval, protože dýchal ot-
vorem v krku a když chtěl mluvit, musel si ten 
otvor zakrýt prstem a měl pak zvláštní sípavý 
hlas. Mezi kluky se mělo za to, že mu za války 
prostřelili krk a že mu v něm díra po kulce již 
zůstala. Dnes si myslím, že šlo patrně o pro-
vedenou tracheostomii a takzvaného slavíka.
Pan Stanislav Špás – u něho platilo „nomen 
omen“. Ten bavil celou společnost a šířil dob-
rou náladu. Nevím jistě, zda tehdy v družstvu 
figuroval i Eduard Veselý starší. To byl také po-
zoruhodný šachista, který hrál vždy útočně, 
obětovával figury a útočil do posledního dechu. 
Sice později často prohrával i s námi, tehdy mla-
dými šachisty, ale vždy po urputném a zajíma-
vém boji.

Podle mého názoru se pak od konce padesátých 
let dvacátého století o další rozvoj třemošnické-
ho šachu zasloužil nejvíce pan Miroslav Bube-
ník. Sluší se připomenout tuto osobnost také 
vzhledem k výročí 120 let školy v obci.
Byl ředitelem třemošnické pětitřídní Národ-
ní školy, kde v části přízemí měli Bubeníkovi 
služební byt. Nyní je v bývalé škole knihovna, 
informační centrum a galerie. Správněji bych 
měl říci, že on nebyl ředitelem školy, ale řídícím 
učitelem, jak se říkalo dříve a něčím jako bývali 
písmáci, jak se takovým lidem říkalo ještě dříve. 
Šlo o vzdělance, kteří svému okolí ochotně a ne-
zištně předávali vše, co věděli a uměli a s velkým 
nasazením působili k obecnému prospěchu.
Pan Bubeník byl výborným učitelem s velikou 
autoritou u dětí i rodičů, knihovníkem míst-
ní lidové knihovny, po určitou dobu vedl také 
Obecní kroniku. Já si jej pamatuji jako vysokého 
štíhlého muže, vždy pečlivě upraveného, oho-
leného, ostříhaného, s černými vlasy česanými 
na pěšinku. Nekouřil a nikdy jsem jej neviděl 
pít alkohol. Byl bezesporu člověkem příklad-
ným a mohl být vzorem pro každého žáka, jak 
zevnějškem, tak jednáním. Hlavně však byl vý-
tečným šachovým pedagogem a ve škole po léta 

vedl šachový kroužek. V době mého mládí to 
byla jedna z mála možností užitečné „volnoča-
sové aktivity“ dětí naší vesnice.
Vzpomínám na dobu, kdy všechny soboty byly 
pracovními dny. Tehdy se pracovalo a vyučo-
valo, ale jen do oběda. V sobotu po obědě jsme 
s radostí spěchali zpátky do školy na šachový 
kroužek. Hlavní náplní bylo řešení šachových 
úloh – koncovek, probírání nejrůznějších sys-
témů zahájení partií a diskuze nad zápisy z na-
šich odehraných zápasů. Hráli jsme samozřej-
mě oddílové turnaje a bleskový šach. Dnes si 
uvědomuji, že vše probíhalo systémem „škola 
hrou“, takže zdánlivě nezáživná výuka šachu 
děti ohromě zaujala.
Miroslav Bubeník byl výtečným šachistou, no-
sitelem I. výkonnostní třídy a dlouhodobě do-
sahoval úrovně mezi první výkonnostní třídou 
a kandidátem mistra. Díky velmi pečlivým do-
mácím analýzám byl ještě úspěšnějším šachistou 
v šachu korespondenčním na celostátní úrovni 
i v korespondenci zahraniční. Z mých vrstev-
níků prošli šachovým kroužkem mnozí a ty, 
na které si dokáži vzpomenout, uvedu v abeced-
ním pořadí: Jarmila Bláhová, Jindra Bohuňov-
ský, Hana Brynychová, Zdeněk Dobrý, Jaroslav 
Kaňka, Václav Kaňka, Josef Kváč, Přemysl Pro-
cházka, Pavel Šindelář, Petr Šindelář, Petr Špás, 
Miroslav Tomášek, Ladislav Uttendorfský, Jan 
Vašíček….
Nejlepšími z nás byla dvojčata, bratři Šindelářo-
vi, kteří měli pro šachy talent a nadto byli tréno-
vanější, protože ostatní z nás hráli převážně jen 
o sobotách nebo na turnajích, ale oni hráli šachy 
spolu ještě doma, a to velmi často. Petr Šindelář 
byl vždy o trochu silnější hráč než Pavel. Také 
mladší bratr Milan měl pro šachy nadání.
Hrávali jsme turnaje žákovských družstev, jako 
šachový oddíl Tělovýchovné jednoty Kovolis 
Hedvikov, a to na krajské úrovni. Jako starší žáci 
a dorostenci jsme měli dobré výsledky i v tur-
najích dospělých. V okolí jsme neměli mezi 
žákovskými družstvy konkurenci. Čáslaváci, 
které vedl JUDr. Veselý, Chrudimáci, které vedl 
MUDr. Jelínek a Hlinečáci, které vedl pan učitel 
Lang z Vortové, pro nás nebyli vážnými soupeři. 
Vyrovnali se nám v okolí pouze mladí šachisté 
ze Zaječic, které vedl JUDr. Hájek. To byl člo-
věk rovněž velmi oddaný šachu, jenž dokázal 
vychovat vynikající mladé šachisty, především 
v okruhu své rodiny, a založil tradici velkého let-
ního žákovského turnaje na hřišti v Zaječicích.
Šachový sport byl tehdy ve věcech, kterým se 
nyní říká genderová problematika, velmi po-
krokový. Při zápasech družstev musela alespoň 
na jedné šachovnici hrát dívka. Naše družstva 
měla tu výhodu, že Slávka Svobodová (provdaná 
Nováková), Jarmila Bláhová a Hana Brynycho-
vá, které hrály za nás, byly silné hráčky. Dokon-
ce Jarmila Bláhová hostovala někdy v družstvu 
čáslavských žáků, protože v Čáslavi se tehdy 
žádná dobrá šachistka nevyskytovala.
Na turnaje družstev nás nejdříve vozil pan Šin-
delář, otec Petra a Pavla. Měl velikou, starou 
a původně luxusní limuzínu. Pan Šindelář byl 
kapelníkem a do toho auta se vešla celá jeho ka-
pela i s nástroji. Když vozil nás, bylo to hodně 
lidí a nejmenší z nás, tehdy Petr Špás a Zdeněk 
Dobrý, si hověli v prostorném kufru auta, sa-

mozřejmě za přístupu vzduchu. Později si další 
nadšení třemošničtí šachisté, pan Václav Horák 
a Bohumil Šimon dokázali ušetřit na škodovku 
MB 1000, respektive na Wartburga a náš vozový 
park se takto rozšířil.
Pan ředitel Bubeník nás vedl k trpělivosti, dis-
ciplíně, vytrvalosti, přátelskosti a úctě k soupe-
řům. Byl příkladem pro „ferplej“. Při turnajích 
hrál jako nejsilnější hráč na první šachovnici 
a obvykle míval dost času, aby obešel a zhod-
notil též stav našich partií. Zachovával však 
vždy „pokrfejs“ a nikdy nás ani výrazem obličeje 
nepovzbuzoval, byl vždy korektní a neutrální.

RNDr. Adolf Rokos
Pokračování v srpnovém čísle TN.

V 2. čtvrtletí letošního roku se dožili význam-
ného životního jubilea tito občané:
Marie Vašíčková z Třemošnice, 95 let
Věra Holubová z Třemošnice, 93 let
Věra Reinišová z Třemošnice, 92 let
Anna Svobodová z Třemošnice, 91 let
Josef Horálek z Třemošnice, 91 let
Věra Hrabětová z Třemošnice, 91 let
Věra Kantorová z Třemošnice, 91 let
Jaroslav Žatečka z Třemošnice, 90 let
Jaroslav Jelínek z Třemošnice, 90 let
Eva Mazurová z Třemošnice, 85 let
Alena Pavlíková z Třemošnice, 85 let
Vladimír Pártl z Třemošnice, 85 let
Otakar Juhász z Třemošnice, 85 let
Václav Šebestyán ze Skoranova, 80 let
Marie Cypriánová z Třemošnice, 80 let
Helena Vernerová z Kubíkových Dubů, 80 let
Josef Lebduška z Třemošnice, 75 let
Pavel Pártl z Třemošnice, 75 let
Karel Koláček z Třemošnice, 75 let
Miloslav Šimůnek ze Závratce, 75 let
Helena Urbancová z Třemošnice, 75 let
Helena Musilová z Třemošnice, 70 let
Marie Čermáková z Podhradí, 70 let
Oldřich Petrus z Třemošnice, 70 let
Daniela Šimonová z Třemošnice, 70 let
Milan Horník ze Závratce, 70 let
Vladimír Kuře z Třemošnice, 70 let
Petra Dolejšová z Třemošnice, 70 let
Vladislav Zelený z Třemošnice, 70 let
Josef Paulus z Třemošnice, 70 let

Do dalších let přejeme hodně zdraví, štěstí a dny 
prožité v radosti.

Komise pro občanské záležitosti
Marie Hamsová

VZPOMÍNKA - ŠACHOVÁ TŘEMOŠNICE - 1. ČÁST

ŽIVOTNÍ VÝROČÍ
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Vážení krajané, chcete-li si vyzkoušet me-
dicínu 21. století, bydlíte-li trvale v  okrese 
Chrudim nebo Havlíčkův Brod a  je-li Vám 
18 – 108 let, máte štěstí. Tým vědců z Univer-
zity Karlovy Praha, pod vedením rodáka z Li-
povce v Železných horách - RNDr. Emanuela 
Žďárského, CSc. - hledá soubor 3333 dobro-
volníků do zdravotnické studie. Přihlášení už 
nemůže být jednodušší: jednoslovným mai-
lem/sms ve tvaru „STUDIE“ na studie@cen-
trum.cz, nebo 775112004. Na Váš mail/sms 
vědci zareagují, vysvětlí vše potřebné, osobně 
si přijedou pro vzorek slin, odpoví na vaše do-
tazy, nebudete-li spokojeni, nemusíte do stu-
die vstoupit, ale i po vstupu z ní můžete kdyko-
liv odstoupit. Ze vzorku budou určeny jen dvě 
vlohy: k náhlému srdečnímu selhání (muži) 
a dědičné rakovině prsu a vaječníků (ženy). 
Tyto vlohy má asi každý stý. Výsledek bude všem 
sdělen a nalezení nosiči zmíněných vloh ob-
drží radu, jak vlohu udržet na uzdě, i nabídku 
detailní analýzy a vyplnění dotazníku. Mohou 
tak získat odměnu 1 000 Kč. Vědecky pak bude 
sledováno, jaké další faktory spoluúčinkují při 
projevu vloh na zdravotní stav i jak vlivu vlohy 
co nejlépe zabránit. Více najdete na www.stu-
die.mozello.com.   
Náhlé srdeční selhání i u vrcholových sportov-
ců přímo při výkonu sportu viděl v televizi asi 
každý. My jsme v roce 2014 narazili na vlohu 
genu SNTA1 u mladého hokejisty přestupují-

cího do extraligového týmu. Při přestupu pod-
stoupil speciální EKG a při „zápřahu“ se mu 
začal srdeční tep jakoby rozbíhat, hrozil kolaps. 
Totéž jsme zjistili u několika dalších osob se stej-
nou vlohou, vždy to byli muži. Speciální EKG 
se neměří každému, my na to jdeme z druhé 
strany: chceme vyhledat asi 30 osob s vlohou, 
natočit jim „zápřahové“ EKG a sledovat, zda 
v jejich rodinách už SNTA1 vloha neřádila, pří-
padně co ji ovlivňuje. Patrně to bude stáří, ale 
popsány jsou i případy srdečního kolapsu mla-
díků i seniorů při dlouhodobé únavě, náhlém 
leknutí, rozčílení, vypjatých rodinných vztahů 
a podobně. O rakovině prsu a vaječníků se není 
třeba rozepisovat. Ani tady nechceme čekat, 
až jistá BRCA1 vloha ženy přepadne (nosička 
téhle vlohy téměř jistě nemocí onemocní), ale 
předběhnout ji – podobně jako Angelina Jolie - 
která ovšem za to zaplatila velké peníze, zatím-
co u nás je test zdarma, dokonce s odměnou.
Bezpečnost vzorků, osobních a zdravotních 
dat. Máme v ruce soudně znalecký posudek 
a ten říká: tak jak je studie nastavena tj. s ano-
nymizací vzorku i dat, nemůže být bezpečnost 
větší. Na papír plivnete, vysušíte a připíšete kon-
takt (mail, nebo telefon) na zaslání výsledku. Já 
jediný papír s kontaktem rozstřihnu a na obě 
části napíši vnitřní kód. Vzorek s kódem popu-
tuje do laboratoře a ten s kontaktem do zvláštní-
ho sešitu. Bez elektronické databáze není co zci-
zit. Účastníci mohou být bez obav. Jsem soudní 

znalec a na souběžně rozdávaný letáček dávám 
své kulaté razítko, že jsem vše podrobně prověřil 
a osobně za to ručím.
Co se bude dít dále? Vyčkáme, jak dopadne 
první kolo. Mezi lidmi totiž panuje neodůvod-
něný strach z DNA testů a z prevence samé. 
Já pracuji v klinické genetice 33 let a nikoho, 
komu by DNA prevence ublížila, neznám. Na-
opak, řešit až na místě, jestli zkolabovaný je 
SNTA1 arytmik, má protrženou aortu, nebo 
něco jiného, ho může stát život. Stejně tak u ra-
koviny prsu nebo vaječníků. Má-li žena nepří-
tele (vlohu) před sebou, ví co s ní a na nemoc 
nezemře. Přepadne-li ji během života ze zálo-
hy a odhalí ji náhodně, nebo až mamografií, je 
už šance půl na půl, možná i menší. Je někde 
ve světě nějaká podobná studie? Ano, vzory 
jsou. Podobná Framinghamská studie v USA 
odhalila kdysi vztah cholesterolu a infarktů, 
ale my bychom měli proti Framinghamu vel-
kou přednost – jednolitou populaci s mnohati-
síciletou historií osídlení s Kelty v Nasavrkách 
počínaje. Jsem si jist, že pokud se Vás - krajany 
podaří oslovit, najdeme světově unikátní data, 
tím i prostředky, jak rozšířit prevenci na všech-
ny obyvatele obou okresů – tedy jak najít všech 
2000 SNTA1/BRCA1+ mužů a žen a současně 
tak učinit z našeho kraje jedno z nejzdravějších 
míst v České republice.

RNDr. Emanuel Žďárský, CSc.

DNA STUDIE - BEZPLATNÝ ZÁPIS ZÁJEMCŮ

Dne 31. 3. 2018 skončil ve společnosti KOVO-
LIS HEDVIKOV, a. s., hospodářský rok 2017. 
K Třemošnici a Hedvičinu údolí patříme už přes 
dvě století. Jsme tlakovou slévárnou hliníkových 
odlitků převážně pro automobilový průmysl. 
1300 lidí, 40 robotizovaných licích pracovišť 
a 70 CNC strojů z nás dělá jednoho z největších 
zaměstnavatelů na rozhraní třech krajů: Pardu-
bického, Středočeského a kraje Vysočina. Jako 
silná, přátelská a rodinná firma považujeme 
za důležité informovat své okolí o tom, jak se 
nám v uplynulém roce dařilo, a říct Vám, kam 
se chceme posouvat dál.  
Kvalita na prvním místě
Nejdůležitější ukazatel, podle kterého nás hod-
notí všichni naši zákazníci, je kvalita dodáva-
ných dílů. Je to stejné jako v běžném životě – 
pokud si něco koupíme, chceme a očekáváme, 
že to bude kvalitní. Pokud kvalitu nedostaneme, 
jsme nespokojeni a koukáme po konkurenčních 
produktech. 
Nám se podařilo meziročně snížit počet zákaz-
nických reklamací o 216! (o 40 %), za což patří 
dík všem našim zaměstnancům a věřím, že po-

dobný trend ve snižování reklamací se nám po-
daří udržet i v roce následujícím.
Objem výroby 
V tomto roce jsme vytvořili nový historický re-
kord v objemu výroby. 12 300 tun je vyšší o 800 
tun než v minulém období a tento výsledek nás 
zařadil na první místo mezi výrobci tlakově li-
tých odlitků v ČR. Náš podíl na trhu činí téměř 
14 % a pro nás to znamenalo vyrobit a expedo-
vat více než 28 milionů dílů.
Zapojení zaměstnanců – dobré nápady
Důležitým ukazatelem je pro nás i počet dob-
rých nápadů a to, že jich naši kolegové podali 
v roce 2017 o 117 více, tj. 176. Jsem rád, že našim 
lidem není fungování firmy lhostejné a sdílejí 
své myšlenky, které pomáhají zlepšit výsledky.
Velkým tématem je pro nás stále péče o zaměst-
nance, zlepšování pracovního prostředí a pod-
pora regionu Třemošnice. V uplynulém roce 
jsme zavedli stravenky pro kolegy ve dvanác-
tihodinovém provozu jako příspěvek na druhé 
jídlo, nové osvětlení na příjezdové cestě do spo-
lečnosti, sponzorský dar na vyhlídku na Lich-
nici, podpora mimopracovních setkání týmů, 
rozšíření příspěvku na dopravu, rodinný a spor-
tovní den, rekonstrukce svačinárny a sociálního 
zázemí, náborový příspěvek ve výši 10 000 Kč 
pro nové kolegy, rozšíření nabídky chlazených 
a mražených jídel a zároveň jsme zvětšili porce 
jídel vydávaných ve firemní jídelně.  
Vlastní kapitolou naší podpory regionu je pod-
pora mladých lidí a studentů. 11 stážistů z vy-
sokých škol, 22 studentů středních škol na od-
borných praxích, několik desítek brigádníků 

a sponzorské dary školám v regionu jsou jas-
ným důkazem toho, že to v této oblasti mys-
líme vážně. 
Za dobrý výsledek roku jsme od 1. 4. 2018 zvý-
šili základní mzdy v průměru o 4 % a v červ-
nu květnovou mzdou vyplatíli všem našim lidem 
roční odměny. Pro další rok jsme zvýšili tuto 

roční odměnu o 25 %, a to z 4 % na 5 % z cel-
kové roční základní mzdy.
V rámci podpory regionu chceme pomoci sdru-
žení RC Třemánek se startem v nových prosto-
rách, a to formou sponzorského daru ve spoje-
ní se sportovními aktivitami lidí z firmy nebo 
jejího okolí. Více se můžete o tomto projektu 
informovat na webových stránkách www.kovo-
lis-hedvikov.cz. Samozřejmostí pro nás zůstává 
podpora škol a sponzorské dary pro řadu dalších 
zájmových sdružení. 
Za úspěšný rok děkujeme všem našim kolegům, 
jejich rodinám, které je podporují a Vám všem, 
kteří se spolu s námi podílíte na budování a roz-
voji našeho okolí.  

Ing. Miloslav Pavlas – generální ředitel

KOVOLIS HEDVIKOV, A. S.
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Vzhledem k tomu, že již uběhl poslední škol-
ní den, pardubická krajská policie by ráda dala 
občanům několik cenných preventivních rad 
na prázdniny. V první řadě apelujeme na ro-
diče, aby byli při hodnocení neúspěchů svých 
dětí na vysvědčení rozvážní a nezvýšily se nám 
počty pohřešovaných dětí.
Jako každoročně se řada z nás chystá na dovo-
lené, chaty a chalupy vozidlem. Období prázd-
nin je v tomto ohledu poměrně rizikové z dů-
vodu vysokých denních teplot, oprav komuni-
kací, uzavírek, tvoření se kolon nebo teplotních 
změn povrchů komunikací. Současně je v létě 
vyšší pohyb motorkářů, cyklistů a samozřejmě 
dětí. Proto policisté radí řidičům, aby:
• byli zvláště pozorní a ohleduplní,
• na cesty se vydávali odpočatí a s časovou 

rezervou,
• zajistili si během cesty dostatek tekutin,
• cestu si naplánovali, případně si aktua-

lizovali navigaci a sledovali aktuální do-
pravní značení,

• při cestování měli řádně upevněný náklad 
ve vozidle. 

Cyklisté by měli používat ochranné pomůcky 
– helmy a chodcům i cyklistům bychom dopo-
ručovali vždy při snížené viditelnosti používat 
reflexní prvky.
Pokud rodiče posílají své děti na letní tábory, 
měli by je poučit o rizicích úrazů. Zároveň by 
měli vybírat tábory, které mají prověřený per-
sonál, tábory, které poskytují kvalitní služby 
a odpovídající hygienické zázemí. O dětech, 

které na tábory nejezdí, by rodiče měli mít 
přehled, měli by vědět, jak tráví svůj volný čas, 
a zde je na místě poučení dětí o rizicích požívání 
alkoholu a jiných návykových látek.
Na místě je jistě důležité zmínit i rizika soci-
álních sítí. Policie ČR v žádném případě ne-
doporučuje dětem ani dospělým sdílet na so-
ciálních sítích fotografie z probíhajících dovo-
lených, neboť je to jako pozvánka pro zloděje 
do prázdného domu či bytu. Pokud odjíždíte 
mimo domov, je vhodné se domluvit s příbuz-
nými či sousedy, aby vám nemovitost zkontro-
lovali. Samozřejmě vhodné jsou i různé typy 
technického zabezpečení objektů.
Pokud se chystáte do kempů či pod stan, dejte 
si pozor na zloděje, kteří se specializují na krá-
deže z otevřených stanů, chatek, kradou i jízdní 
kola a zkrátka vše, co jim přijde v neuzamčených 
objektech pod ruku. 
Pokud budete cestovat do zahraničí, zkontro-
lujte si před cestou platnost cestovních dokladů 
všech členů posádky a zjistěte si důležitá telefon-
ní čísla a konzulátní místa v zemích, kam cestu-
jete. Důležité rady a upozornění na rizika spo-
jená s cestami do zahraničí naleznete na strán-
kách Ministerstva zahraničí ČR. Jistě přínosný 
je i projekt Dobrovolné registrace občanů ČR 
při cestách do zahraničí tzv. DROZD.
Krásné letní dny vám přeje

por. Ing. Markéta JANOVSKÁ 
tisková mluvčí policie Pk

POLICIE RADÍ PŘED PRÁZDNINAMI

Finanční pomoc pro rodiny s vážně nemoc-
ným dítětem

Padesát sedm rodin z Chrudimska již do-
stalo finanční podporu nadace Dobrý anděl, 
která pomáhá také rodinám, v nichž se dítě 
potýká s vážným onemocněním. Díky pravi-
delným měsíčním příspěvkům dárců – Dob-
rých andělů – mohou všechny těžkosti zvlá-
dat lépe alespoň po finanční stránce. Pomoz-
te najít další rodiny, které tuto podporu po-
třebují! 
„Dětí s vážným onemocněním, jejichž rodiny 
by potřebovaly finanční podporu, je mnohem 
více. Rodiče často neví, že u nás mohou o příspě-
vek požádat. Naší snahou je, aby se tato informa-
ce co nejvíce rozšířila,“ říká Petr Sýkora, spolu-
zakladatel nadace Dobrý anděl. „Některým ro-
dinám poradí lékaři či sociální pracovníci přímo 
v nemocnici, jiným pomoc doporučí pacientské 
organizace. K mnohým z nich se ale i přesto tato 
informace nedostane,“ dodává. 

Komu nadace pomáhá? 
Dobří andělé pravidelně každý měsíc podporu-

jí rodiny s nezaopatřenými dětmi, které zasáhlo 
vážné onemocnění. Typicky se jedná o onkolo-
gické onemocnění, selhání orgánů, vážné meta-
bolické poruchy,  těžká kombinovaná postižení, 
svalovou dystrofii Duchenne, cystickou fibró-
zu, nemoc motýlích křídel. Mimo vyjmenova-
ná onemocnění je možné také pomoci dětem, 
které se potýkají se vzácnými onemocněními 
a s těžkými kombinovanými poruchami (men-
tálními, smyslovými, tělesnými).
Kromě dětských pacientů podporují také rodi-
ny s dětmi, v nichž onemocněl rakovinou jeden 
z rodičů. Za šest let fungování nadace podpořili 
dárci více než 5 384 rodin z celé České republiky.
Jak můžete pomoci právě vy? 
Pokud máte ve svém okolí rodinu s takto vážně 
nemocným dítětem, neváhejte jí pomoc nadace 
doporučit. Kontakt je velmi jednoduchý – stačí 
zavolat nebo napsat e-mail a pracovníci již zajistí 
vše potřebné. Důležité je nebát se ozvat, Dobří 
andělé rodinám rádi pomohou. 
Staňte se i vy Dobrým andělem.
Stačí krátká registrace na www.dobryandel.cz 
a můžete začít přispívat. Vaše finanční pomoc 
bude rodinám odeslána do posledního haléře. 
Díky svému Andělskému účtu si navíc můžete 
přečíst konkrétní příběhy rodin, kterým po-
máháte. 

Markéta Křížová

DOBRÝ ANDĚL

V období od 15. 5. do 17. 6. bylo ve služebním 
obvodu OO PČR Třemošnice spácháno 12 trest-
ných činů, 46 přestupků a dále bylo zaevidováno 
31 čísel jednacích.      
Z uvedených trestných věcí se jednalo 2x o požár  
stohu v Ronově nad Doubravou, 1x požár mo-
bilního WC v Třemošnici, krádež dřeva  a auto-
baterií v Ronově nad Doubravou,    krádež osob-
ního automobilu v Seči, 2x poškození pneuma-
tik v Ronově nad Doubravou, 2x krádež peně-
ženky v Třemošnici a výtržnictví v Třemošnici.   
V přestupkovém řízení se jednalo o přestup-
ky v dopravě, dále se jednalo o přestupky proti 
občanskému soužití, veřejnému pořádku a ma-
jetku. 
V zaevidovaných číslech jednacích je zahrnuta 
část spisové služby, kdy se jedná o ztráty a ná-
lezy věcí, doručování písemností, škodní udá-
losti, předvedení osob a šetření k osobám pro 
jiné orgány, použití  donucovacích prostředků, 
asistence  se  ZZS. 

Vandal ničil pneumatiky
Dne 24. 5. jsme   přijali v Třemošnici oznáme-
ní o poškození šesti kusů pneumatik v Ronově 
nad Doubravou.
Neznámý pachatel, zřejmě v nočních hodinách 
z 22. na 23. 5., dosud nezjištěným předmětem 
poškodil z boku 4 kusy bezdušových pneuma-
tik na návěsu za traktor a 2 kusy bezdušových 
pneumatik na rozmetadle. Tímto jednáním zne-
možnil jízdu těchto vleků a způsobil předběžnou 
škodu za 56 000 korun.
Případ šetříme s podezřením ze spáchání pře-
činu poškození cizí věci, za což hrozí pachateli 
až jednoletý trest odnětí svobody.

nprap. Milan Kutílek

POLICIE INFORMUJE

23. 5. požár průmyslového zemědělského ob-
jektu, Ronov n. D.
24. 5. požár průmyslového zemědělského ob-
jektu, Ronov n. D.
26. 5. požár plastového WC v Třemošnici na ná-
městí
15. 6. požár průmyslového zemědělského ob-
jektu, Ronov n. D.

Prosba
Žádáme občany, aby své vozy neparkovali 
ve výjezdu z hasičské zbrojnice. Ohrožu-
jete tím výjezd jednotky. Přestupek bude 
řešit Policie ČR.  Děkujeme za  pocho-
pení.

Radim Vašíček
velitel JSDH

VÝJEZDY HASIČŮ

PODĚKOVÁNÍ
Děkuji zástupcům města za přání k mým naro-
zeninám a dárek, který mě velmi mile potěšil.

Marie Cypriánová
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5. 7. Den dětí Lipovec hřiště
Otevírání prázdnin na hřišti v Lipovci. 
5. - 7. 7. Beřkovští ze Šebířova Hrad Lichnice
Již známe historické seskupení a Mistr Jan Hus. 
6.  - 7. 7. Noční prohlídky-Osmičky mocné i nemocné Zámek Žleby
O osmičce říkají numerologové, že je nejmocnějším a naprosto nekompromisním číslem. Po-
díváme-li se zpět do naší historie, mnohé letopočty končící osmičkou jako by tomu samy na-
svědčovaly. A tak vás zveme na netradiční procházku několika staletími – začíná ve čtrnáctém 
století a končí v naší bezprostřední současnosti. Rezervace nutná: 327 398 121, zleby@npu.cz.
6. 7. CR5 – Rock Hospůdka Peklo
Taneční zábava.
7. - 27. 7. Výstava obrazů Městská galerie
Na výstavu vás zvou členové Tvůrčí skupiny TOLERANCE 14 - Vladimír Fortin, Stanislava Po-
daná a Jana Zajacová.
7. 7. Hoblovka Hospůdka Peklo
Country večer. 
7. 7. Taneční zábava Lipovec hřiště
Taneční zábava se skupinou Punc.
9. 7. - 29. 8. Cvičení i v létě SRC Lihovar
Studio sportů Buď v pohybu přeje všem pěkné léto a abyste byli v pohybu i přes letní prázdniny, 
otevřeli jsme pro vás od pondělí 9. července 2018 do konce srpna dva kurzy. V pondělí kondiční 
cvičení s pomůckami a ve středu kondiční cvičení na Bosu od 19:00 do 19:55 hodin s Lukášem. 
Více informací na www.budvpohybu.cz. 
14. 7. Folk na Lichnici Hrad – Lichnice
Hudební festival na nádvoří hradu, začátek v 11:00 hodin.
14. 7. Apeiron Hospůdka Peklo
Taneční zábava
14. 7. Turnaj Lipovec hřiště
Turnaj v malé kopané.
21. 7. Sportovní den Hospůdka Peklo
Přijďte si zasportovat.
21. 7. Triatlon Kraskov – Ocelák Kraskov
6. ročník závodu Ocelák: plavání 400 m, jízda na kole 17 km, běh 3,6 km. Prezence u staré školy 
v Kraskově od 11:30 do 14:00 hodin. Start v 15:00 hodin. 
21. 7. Čwachták fest Koupaliště Třemošnice
Na 7. ročníku se můžete těšit na kapely: Wohnout, Totální nasazení, Volant, E!E, Žádnej stres, 
N.V.Ú., Psychohlína, Rabies, Kohout plaší smrt aj. Předprojej v síti TicketStream (i IC Třemoš-
nice) cena 290 Kč, na místě 350 Kč, více na facebooku Čwachták fest, začátek ve 12:00 hodin.
21. 7. Svatoanenský jarmark a oživlá zámecká kuchyně Zámek Žleby
Ve dnech 21. - 22. 7. vyroste u žlebského zámku trh s množstvím dobových stánků, u kterých 
přičinliví trhovci a trhovkyně nabídnou rukodělné výrobky a zajímavosti. Chybět nebudou ani 
pečené klobásky, sladké dobroty či chlazené pivečko a bohatý doprovodný program. Součástí 
I. a III. zámeckého okruhu bude oživená zámecká kuchyně, kde kuchtičky a kuchaři nabídnou 
k ochutnání pečené dobroty, začátek v 9:00 hodin. 
21. 7. Historický vlak
Dne 21. 7. ČD vypraví do Žlebů historický vlak tažený parní lokomotivou. Trasa historického 
vlaku: Praha-Braník – Praha hl. n. – Kolín – Kutná Hora – Čáslav – Žleby Svatoanenský jar-
mark a zpět.
28. - 29. 7. Šerm baroko Hrad Lichnice
Historický šerm.
28. 7. Regionální produkty Kutílkova palírna
Výrobci Železných hor představí své výrobky a speciality, v 10:00 hodin Heligonka, od 12:00 
do 20:00 hodin rokotéka. 
28. 7. Punc Hospůdka Peklo
Taneční zábava.
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INZERCE
AKCE na měsíc

Za obsah placené inzerce neručíme.

Soused opravář - poradí si se vším
Ing. Vladimír Georgiev

Mob.: 602 419 159
www.soused-opravar.cz

Hledám rodinný dům ke koupi
Mladá rodina hledá rodinný 

dům v Třemošnici.
Tel.: 605366291

Dne 18. května zemřela ve věku 87 let paní 
Marie Vojáčková, Starý Dvůr 16.

Dne 1. června zemřel ve věku 58 let Antonín 
Tichý, Třemošnice 292.

ROZLOUČILI JSME SE 

Plněné rohlíčky 
Suroviny: 25 dkg tuku (máslo, Hera), 1 vejce, 
50 dkg hladké mouky, 1 vanilkový cukr, 1 kostka 
droždí, špetka soli, mléko dle potřeby, na náplň 
tvaroh a ořechy nebo povidla
Postup: Smícháme sypké suroviny, přidáme roz-
drobené droždí, tuk, vejce a mléko. Vypracuje-
me těsto, které si rozdělíme na 8 dílů. Každý díl 
těsta rozválíme asi na velikost talíře a rozdělíme 
na osminy jako pizzu. Každý díl naplníme tva-
rohem s nasekanými ořechy a srolujeme do ro-
hlíčků. Na plechu necháme asi 15 minut ky-
nout. Pečeme do růžova při 180 °C asi 15 minut. 
Vlažné potřeme rozpuštěným máslem s rumem 
a obalíme v cukru.

čtenářka TN

Naši milí čtenáři, máte nějaké osvědčené ro-
dinné recepty na pokrmy z masa, zeleniny 
nebo na něco sladkého? Zašlete je do naší re-
dakce a podělte se o ně s ostatními čtenáři. 

Děkujeme RR

RECEPTY NAŠICH ČTENÁŘŮ


